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VOORZITTER : de heer M. Ca-
poen 

— De interpellatie wordt gehouden 
om 14.00 uur 

Interpellatie van de heer L. Pierco 
tot de heer N. De Batselier, minister 
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting over de VITO-
studie betreffende de drankverpak-
kingen 

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Pierco tot de 
heer De Batselier, minister vice-pre-
sident van de Vlaamse regering, 
Vlaamse minister van Leefmilieu en 
Huisvesting over de VITO-studie be-
treffende de drankverpakkingen. 

De heer Pierco heeft het woord. 

De heer L. Pierco : Mijnheer de 
voorzitter, mijnheer de minister, ge-
achte collega's, vooreerst wens ik 
mijn ongenoegen uit te drukken over 
het feit dat mijn interpellatie pas nu 
kan worden gehouden, ondanks het 
feit dat ik op 26 mei, precies vijf 
weken geleden, een interpellatiever-
zoek heb ingediend. 

De voorzitter : Mijnheer Pierco, ik 
vestig er uw aandacht op dat dit de 
eerste vergadering is van onze com-
missie sinds de indiening van uw in-
terpellatieverzoek. 

De heer L. Pierco : Niettegenstaan-
de de laattijdigheid van mijn inter-
pellatie heeft zij niets aan actualiteit 
ingeboet. De inhoud ervan is zeker 

niet achterhaald, integendeel. Ik heb 
het echter wel nodig geacht om ze 
lichtjes te actualiseren want intussen 
hebben zich een aantal nieuwe feiten 
voorgedaan. 

Ik geef u een heel korte historiek. 
De minister heeft op het einde van 
1992 aan OVAM opgedragen om 
een studie te maken in verband met 
de milieuvriendelijkheid of -onvrien-
delijkheid van een aantal drankver-
pakkingen, vooral van glas, PET en 
PVC. Deze studie is hoofdzakelijk 
verricht op vraag van de chemische 
industrie teneinde duidelijkheid te 
scheppen rond heel wat controver-
sen inzake het gebruik van de ver-
schillende materies voor drankver-
pakkingen. Op dat ogenblik waren 
nog geen concrete teksten of voor-
stellen met betrekking tot de invoe-
ring van de ecotaks beschikbaar 
maar er was wel al sprake van. Met 
die wetenschap in het achterhoofd 
was de vraag van de chemische nij-
verheid volkomen gerechtvaardigd. 

OVAM gaf de opdracht tot deze stu-
die aan het VITO. Daarbij was een 
permanente opvolging voorzien van 
de zogenaamde Klankbordcommis-
sie waarin alle vertegenwoordigers 
van de betrokken partijen zitting 
hadden. Zo waren er vertegenwoor-
digers van OVAM als opdrachtge-
ver, van Fegiplast, de federatie van 
de plastieknijverheid, van de Bond 
Beter Leefmilieu (BBL) en uiteraard 
van het kabinet van de minister zelf. 

Er werd een heel programma opge-
steld dat nauwkeurig moest worden 
gevolgd om tot een strikt weten-
schappelijke procedure en methodo-
logie te komen. Op het ogenblik dat 
er eensgezindheid was over de wijze 
waarop dit moet gebeuren, haakte 
de BBL af. Naar eigen zeggen be-
schikte hij over onvoldoende kennis 
om aan de studie mee te werken. De 
BBL achtte zich daartoe niet echt 
bekwaam. 

Volgens mijn informatie heeft men 
aan de minister gevraagd om een 
technicus, een specialist of een ex-
pert in zijn naam aan te duiden, 
maar om verschillende redenen is 
men daarop uiteindelijk niet inge-
gaan. 

De studie werd inderdaad door het 
VITO uitgevoerd en was in februari 
1994 klaar. Zij werd in de loop van 
de maand maart bij de minister be-
zorgd ; hij beloofde toen de studie 
integraal te publiceren. Trouwens, 
op 11 maart 1994 heb ik in de 
Vlaamse Raad in een actuele vraag 
aan de minister om uitleg gevraagd. 
Hij heeft mij toen geantwoord dat 
OVAM de nodige conclusies zou 
trekken en dat die, samen met de 
volledige studie, aan de bevoegde 
commissie van de Vlaamse Raad 
zouden worden overgezonden, en dit 
vóór 1 april 1994 — en dit is trou-
wens in het verslag van de vergade-
ring terug te vinden — gezien het be-
lang van de studie bij het invoeren 
van de op dat ogenblik reeds goed-
gekeurde ecotaks, die normaal op 1 
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april 1994 van kracht moest worden, 
maar waarvoor op dat ogenblik 
reeds voorstellen tot uitstel circu-
leerden. Trouwens, het voorstel tot 
uitstel werd op dat ogenblik in het 
federale Parlement besproken. 1 
april 1994 is al lang voorbij en wij 
zijn nog steeds niet in het bezit van 
een officiële publikatie van dat ver-
slag. De polemiek rond deze studie, 
vooral met betrekking tot PVC, blijft 
bestaan. Uit diverse berichten kan 
worden afgeleid dat de conclusies 
van de VITO-studie erop zouden 
wijzen dat een van de drie onder-
zochte drankverpakkingen signifi-
cant milieuvriendelijker is dan de an-
dere. Dit zou uiteraard van bijzonder 
belang zijn gezien de discriminatie 
van PVC in de federale ecotakswet. 
Daarin wordt uitdrukkelijk bepaald 
dat op PVC ecotaks zal moeten wor-
den betaald. 

De toepassing van de ecotaks op de 
PVC-drankverpakking werd in deze 
wet uitgesteld tot wanneer een de-
finitief advies van de Opvolgings-
commissie wordt verstrekt. Dit ad-
vies dient, volgens de gewijzigde wet, 
uiterlijk op 31 december 1994 ter be-
schikking te zijn. Deze taks zou dan 
worden ingevoerd uiterlijk de eerste 
dag van de derde maand volgend op 
het advies, dus op 1 maart 1995. 

De conclusies van deze VITO-studie 
zouden, volgens de Opvolgingscom-
missie die zich daarover moet uit-
spreken vóór het einde van het jaar, 
van enorm belang kunnen zijn bij 
het opstellen van het definitief ad-
vies, te meer daar deze studie de eer-
ste is in België die poogt om voor 
verpakkingsmaterialen een weten-
schappelijk verantwoorde en volledi-
ge ecobalans op te stellen. Het be-
lang ervan op korte termijn kan dus 
niet worden onderschat. Dit is eigen-
lijk een onverwacht gevolg van deze 
studie. Immers, op het ogenblik van 
de opdracht bestond nog geen zeker-
heid over de federale ecotaks. 

In tegenstelling tot wat de minister 
beloofde, werd de VITO-studie niet 

vrijgegeven, doch opnieuw doorver-
wezen naar OVAM om de nodige 
conclusies te trekken en — en dit is 
belangrijk — beleidsvoorstellen te 
doen. Op dat ogenblik wordt plots 
de Bond Beter Leefmilieu opnieuw 
bij de zaak betrokken en worden aan 
deze organisatie een aantal conclu-
sies van de studie overgemaakt. 
Niettegenstaande deze vertraging 
was OVAM zelf op 1 april 1994 wel 
klaar met haar beleidsvoorstellen, 
zoals de minister had gevraagd. 

Op dat ogenblik heeft de minister 
opnieuw aan OVAM gevraagd om 
de VITO-studie met bepaalde gege-
vens te vervolledigen, zodat de pu-
blikatie nog maar eens werd uitge-
steld. Om een of andere duistere 
reden wordt alles in het werk gesteld 
om de VITO-studie, zoals die eigen-
lijk voorligt, niet te laten uitlekken, 
zonder dat er een aantal wijzigingen 
werden aangebracht. Dat is althans 
ons gevoel. 

Zowel OVAM als het VITO blijken 
achter de in de studie vervatte con-
clusies te staan. OVAM is, in op-
dracht van de minister, moeten te-
rugkomen op de beslissing de studie 
in haar huidige vorm te publiceren. 
Helemaal vreemd wordt het wan-
neer men vaststelt dat de volledige 
VITO-studie aan de BBL werd be-
zorgd om het advies van deze organi-
satie te vragen, hoewel dit blijkbaar 
nergens officieel is beslist. Dit is 
voor ons op zijn minst verbazing-
wekkend, omdat deze organisatie af-
haakte bij de begeleiding voor het 
tot stand komen van deze studie. Als 
reden werd opgegeven niet over vol-
doende kwaliteit en kennis te be-
schikken om op een verantwoorde 
wijze aan deze studie te kunnen 
meewerken. Dienen wij nu te con-
cluderen dat de BBL nu opeens wel 
over voldoende kwaliteiten en ken-
nis beschikt om een deskundig oor-
deel over een gedane studie, waar-
aan zij niet heeft meegewerkt, uit te 
spreken ? Het eenzijdig uitspreken 
van een oordeel, of het afschieten 
van het geleverde werk van anderen, 
is natuurlijk wel gemakkelijker dan 

er actief aan mee te werken en met 
de andere partijen in debat te treden 
waarbij men dan zijn volle verant-
woordelijkheid dient te nemen. 
Hiervoor echter zou de BBL, zoals 
hijzelf zegt, niet over voldoende ken-
nis en kwaliteit beschikken. 

Bovendien schijnt deze zo geheim 
gehouden studie reeds te zijn uitge-
lekt, aangezien verschillende dagbla-
den — ook vandaag nog — er on-
rechtstreeks naar verwijzen of er 
zelfs gegevens uit citeren. Ik denk 
ook aan artikels die een paar maan-
den geleden in De Standaard en in 
De Morgen verschenen. Dit lijkt 
eveneens in strijd te zijn met de ge-
maakte afspraken in de Klankbord-
commissie. 

Mijnheer de minister, de VLD heeft 
sterk de indruk dat resultaten van de 
VITO-studie een andere licht drei-
gen te werpen op de discussie rond 
de milieuvriendelijkheid van drank-
verpakkingen, en meer bepaald op 
de milieuvriendelijkheid of onvrien-
delijkheid van PVC-verpakkingen in 
het bijzonder. 

De conclusies van de VITO-studie 
lijken de genomen opties in de eco-
takswet immers niet te bevestigen of 
toch op zijn minst in vraag te stellen. 
Deze conclusie lijkt u, of sommigen 
uit uw omgeving, niet te bevallen. 
Alles wordt dan ook in het werk ge-
steld om de publikatie uit te stellen 
tot de conclusies worden aangepast 
of om de hele studie verdacht te 
maken. De studie lijkt immers veel 
grotere, en vooral andere gevolgen 
te hebben dan aanvankelijk werd 
verwacht. Als klap op vuurpijl 
schreef vandaag de Financieel Eco-
nomische Tijd dat de minister aan 
OVAM de opdracht heeft gegeven 
tot een zogenaamd peer-review. Dit 
is een nieuw onderzoek van de 
VITO-studie door externe specialis-
ten op het vlak van de ecobalansen. 

Ik weet dat dit een gebruikelijke me-
thode is. Waarom werd het peer-re-
view-systeem niet vanaf het begin 
voorzien ? Dit nieuwe onderzoek zal 
andermaal een aantal maanden in 

 

Vlaamse Raad 
C 45 — LENA 5 
28 juni 1994 2 



Pierco 
beslag nemen zodat de publikatie 
uitgesteld moet worden. Aanvanke-
lijk was de publikatie van de studie 
gepland zonder de resultaten van 
een peer-review af te wachten. Bo-
vendien bestaat er weinig duidelijk-
heid noch over de kostprijs van het 
bijkomend onderzoek, noch over de 
instituten die zullen meewerken aan 
het nieuwe onderzoek. 

Mijnheer de voorzitter, collega's, een 
verder uitstel van publikatie dreigt 
belangrijke consequenties te hebben. 
Indien men erin slaagt deze publika-
tie lang genoeg tegen te houden, 
komt zij te laat en kan zij de besliss-
ingen van de Opvolgingscommissie 
niet meer beïnvloeden. Deze com-
missie moet immers tegen eind dit 
jaar haar beslissingen bekend maken 
waarvan de invoering van een eco-
taks op PVC-drankverpakkingen af-
hankelijk is. Dergelijke handelwijze 
is een aanfluiting van elke vorm van 
wetenschappelijke objectiviteit èn 
politieke ernst. 

Mijnheer de minister, ik wens een 
aantal concrete vragen te stellen. 

Wat is de conclusie van het VITO 
vooraleer de studie voor verdere 
evaluatie aan OVAM overgemaakt 
werd? 

Heeft OVAM reeds conclusies geno-
men ? 

Hoelang wordt de publikatie van de 
studie nog uitgesteld ? Wat is de 
reden van het uitstel ? 

Is het correct dat de BBL, na weige-
ring aan de studie mee te werken, bij 
de beoordeling betrokken is ? Zo ja, 
waarom ? 

Wanneer en waarom heeft men be-
slist een peer-review uit te voeren ? 
Wat is de kostprijs van een dergelijk 
nieuw onderzoek ? 

De voorzitter : Vice minister-presi-
dent De Batselier heeft het woord. 

Vice minister-president N. De Batse-
lier : Mijnheer de voorzitter, ik raad 

collega Pierco aan zich beter te in-
formeren over wetenschappelijke 
studies. Vermits uit de eerste reeks 
vragen blijkt dat hij goed geïnfor-
meerd is door de Evaluatiecommis-
sie, zou hij ook moeten weten dat 
niet ik, maar het VITO en OVAM 
vragende partij zijn inzake een peer-
review. Op het ogenblik dat de we-
tenschappers mij het rapport over-
handigd hebben, wensten zij een 
peer-review. In consensus met de 
vertegenwoordigers van de industrie 
in de Begeleidingscommissie, werd 
besloten een nieuw onderzoek te 
laten uitvoeren. 

Ik heb geen voordeel bij een bepaald 
resultaat van het onderzoek, inte-
gendeel. Indien uw beweringen juist 
zijn, zou mij dat heel wat moeilijkhe-
den besparen. Deze studie is zeer be-
langrijk omdat zij de eerste in haar 
soort is. Omdat dit rapport belangrij-
ke gevolgen heeft voor het milieu en 
de hele PVC-problematiek - niet al-
leen in Vlaanderen maar ook op in-
ternationaal vlak - zou het onge-
looflijk naïef zijn dit rapport niet 
door internationale wetenschappers 
te laten bevestigen. Daarom, èn niet 
omwille van politieke redenen, is 
voorzichtigheid geen overbodige 
luxe. Wie mij kent, weet dat ik als 
navorser steeds voorstander geweest 
ben van het vrij onderzoek. 

Ik zal een aantal citaten uit de studie 
voorlezen. 

"Als algemeen besluit kan gesteld 
worden dat de uitgevoerde studie 
geen argumenten aanlevert om voor 
een van de drie alternatieve verpak-
kingswijzen voor niet-bruisend mine-
raalwater een uitgesproken voorkeur 
uit te spreken. Geen enkel type fles 
scoort het best voor alle beschouwde 
effectscores. Tussen de twee kunst-
stofflessen, PET en PVC, zijn een 
aantal significante verschillen aan-
toonbaar. Zo scoort de PVC-fles het 
best op het gebied van verbruik van 
fossiele grondstoffen en de direct 
daaraan gerelateerde milieueffecten, 
zoals het broeikaseffect en de foto-
chemische smoggvorming. De PET-
fles is beter op gebied van verzuring, 

organisch grondstoffenverbruik, con-
sumptieafval en dioxines. Glas is een 
volwaardig alternatief indien het 
aantal trips, het percentage herge-
bruik voldoende hoog is. Onder de 
hier beschouwde omstandigheden si-
tueert het breakeven-punt zich tus-
sen de 25 en 30 trips. Het bepalen 
van een absolute rangorde is bijge-
volg enkel mogelijk wanneer de mi-
lieu-impactcategorieën onderling af-
gewogen worden naar belangrijk-
heid. Deze evaluatie, deze afweging 
maakt per definitie geen deel uit van 
deze studie". 

Ik citeer verder : "Met deze studie 
werd aangetoond dat milieubalansen 
een instrument zijn dat toelaat de 
milieueffecten in kaart te brengen en 
hierdoor een maatschappelijk debat 
kan helpen objectiveren. De in deze 
studie bepaalde milieuimpacten kun-
nen gebruikt worden als basis voor 
een verdere afweging van de ver-
schillende verpakkingsalternatieven 
op voorwaarde dat de betrokken mi-
lieuproblemen onderling gewogen 
worden naar belangrijkheid". 

Zoals het VITO in zijn besluiten be-
paalt, moet deze studie bijdragen tot 
een maatschappelijk debat over 
PVC- en PET-verpakkingen. 

Het is geenszins correct dat ik dit 
debat uit de weg wil gaan. Indien dit 
het geval was, zou ik deze studie niet 
hebben laten maken. Ik heb de 
Klankbordcommissie die, onder 
voorzitterschap van OVAM, de stu-
die begeleidt , gevraagd een voorstel 
van beleidsconclusies op te stellen. 
Dit is gebeurd begin april 1994. De 
voorgestelde beleidsconclusies be-
vatten algemene aspecten maar ook 
specifieke elementen. Ik citeer : "De 
VITO-studie moet nog wetenschap-
pelijk gescreend worden door onaf-
hankelijke wetenschappers. Dit 
noemt men in vakjargon de peer-re-
view. OVAM heeft inmiddels de op-
dracht gekregen deze "peer-review" 
te organiseren. De VITO-studie is 
geen volledige levenscyclus-analy-
se". Contractueel werd vastgelegd 
dat slechts de eerste drie fasen uit de 
levenscyclusmethodiek zouden wor- 
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den uitgevoerd. De twee andere 
fasen, de evaluatie en de verbete-
ringsanalyse, kunnen pas uitgevoerd 
worden nadat uit de "peer-review" 
gebleken is dat de VITO-studie de 
wetenschappelijke toets doorstaan 
heeft. De Klankbordcommissie stelt 
voor deze twee laatste fasen te laten 
uitvoeren in opdracht van de Opvol-
gingscommissie. 

Dit zijn volgens mij zeer fundamen-
tele aanbevelingen van de Klank-
bordcommissie, in die zin zelfs dat 
een maatschappelijk debat voorbarig 
is zolang het peer-review-systeem 
niet is afgerond. 

Inmiddels zal ik geen beleidsbesliss-
ingen nemen op basis van de VITO-
studie. De studie werd nog niet ge-
publiceerd of overgemaakt aan de 
Opvolgingscommissie, teneinde het 
debat, dat later zal worden gevoerd, 
niet te hypothekeren. 

Vooralsnog zijn de verschillende 
leden van de Klankbordcommissie 
gebonden door de overeengekomen 
discretieplicht. 

Wat de deelname van de Bond Beter 
Leefmilieu betreft, is het correct dat 
die op een bepaald ogenblik heeft 
afgehaakt. Op dat moment waren de 
krachtlijnen en de belangrijkste aan-
dachtspunten echter reeds afgespro-
ken in de Klankbordcommissie. Het 
afhaken van de BBL houdt geens-
zins verband met de opzet van de 
studie over de methodologie. 

Ik wens mij niet uit te spreken over 
de interne aangelegenheden van de 
BBL. Het is wel zo dat de BBL in 
een later stadium, namelijk bij de 
voorstelling van de beleidsopties, op-
nieuw in de boot stapte op mijn uit-
drukkelijk verzoek. Dit gebeurde in 
de overtuiging dat wij er allen belang 
bij hebben dat er een consensus 
wordt bereikt over de conclusies van 
de studie. 

Eerst en vooral wens ik dat deze stu-
die niet wordt aangevochten op we-
tenschappelijk vlak. Volgens mij is 

dat mogelijk door het peer-review-
systeem. Net als de wetenschappers 
wil ik er zeker van zijn dat deze we-
tenschappelijke conclusies morgen 
niet opnieuw in vraag worden ge-
steld. Dat is het enige doel van het 
peer-review-systeem. De weten-
schappers van het VITO vroegen 
trouwens zelf deze bevestiging en zij 
hebben er alle belang bij te vermij-
den dat hun internationale reputatie 
in het gedrang zou worden gebracht; 
dit wens ik overigens evenmin. Dat 
is trouwens mijn enige zorg, en van 
politieke problemen ter zake is er 
helemaal geen sprake. 

De heer L. Pierco : Mijnheer de mi-
nister ik wil alles wat u zegt best aan-
nemen, al is het toch eigenaardig dat 
de publikatie geregeld wordt aange-
kondigd. Toch worden voortdurend 
elementen aan het dossier toege-
voegd, waardoor de publikatie van 
de studie steeds wordt uitgesteld. 
Dat is — niet alleen voor mij — het 
grote probleem ter zake. 

Indien hier geen politieke beslissing 
achter schuilt, dan had men volgens 
mij open kaart moeten spelen en had 
men de studie beter moeten voorbe-
reiden. Nu pas komt men tot de con-
clusie dat een peer-review-systeem 
aangewezen is. 

Minister N. De Batselier : Mijnheer 
Pierco, ik herhaal dat op het ogen-
blik dat OVAM mij haar conclusies 
overmaakte zij, samen met de onder-
zoekers van VITO vroeg om een 
peer-review-systeem te organiseren. 
Ik ga zonder meer in op het verzoek 
van de wetenschappers. U weet dat 
ik veel ontzag heb voor deze perso-
nen, op voorwaarde dat zij een con-
sensus bereiken. Het is alweer dat 
soort thema's waarover de weten-
schappers er tegenovergestelde me-
ningen op nahouden. Uiteindelijk 
hebben wij een studie waarover een 
consensus bestaat en ik wens deze 
eensgezindheid niet in vraag te laten 
stellen zonder dat een peer-review 
wordt georganiseerd, te meer daar 
de wetenschappers er zelf om vroe-
gen. 

Mijnheer Pierco, indien de weten-
schappers mij een studie overhandi-
gen op de afgesproken datum, met 
name begin april, maar mij nadien 
vragen om de toepassing van het 
peer-review-systeem, moet ik dat 
volgens u dan weigeren ? 

De heer L. Pierco : Uiteraard niet, 
daarmee ben ik het met u eens. Maar 
de beslissing om het peer-review-sys-
teem toe te passen werd slechts on-
langs genomen. 

Minister N. De Batselier : Vergeet 
niet dat de Inspectie van Financiën 
en de administratie nog moeten wor-
den geraadpleegd. Ik kan u verzeke-
ren dat de Raad van State het als een 
blunder zou beschouwen mocht ik 
van vandaag op morgen zonder meer 
een dergelijke beslissing nemen. 

De heer L. Pierco : Mijnheer de mi-
nister, als gewezen ambtenaar ken ik 
dat systeem wel. 

Minister N. De Batselier : Wanneer 
men de studie in april ontvangt en 
men neemt een dergelijke beslissing 
in mei, dan kan toch niet worden be-
weerd dat het gaat om een laattijdige 
beslissing ? 

De heer L. Pierco : Deze studie zal 
wellicht van uitzonderlijk belang zijn 
wat het advies betreft dat de Opvol-
gingscommissie vóór het einde van 
dit jaar zal moeten verstrekken. 

Ik haal de informatie waarover ik 
beschik louter uit kranten en com-
mentaren ; ik heb geen afdruk van 
de studie. Mocht ik meer informatie 
wensen, zou ik die alleszins gemak-
kelijk kunnen inwinnen, want dien-
aangaande circuleert uiteraard een 
en ander. Heel wat personen zijn 
overigens in het bezit van een exem-
plaar van die studie. Dat is echter 
een andere zaak die mij niet direct 
aangaat en die eerder een kwestie is 
van organisatie en van vertrouwen in 
personen aan wie de studie moest 
worden overgemaakt. 

Wat er ook van zij, mijnheer de mi-
nister, kan u ons garanderen dat het 
resultaat   van   het   peer-review-sys- 
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teem zal bekend zijn vóór het einde 
van dit jaar ? 

Bij nagenoeg elke eindfase werden 
nieuwe voorstellen geformuleerd. 
Vreest u niet dat sommigen nog-
maals met nieuwe elementen voor 
de dag zullen komen na de toepas-
sing van het peer-review-systeem, 
waardoor de datum van 31 december 
opnieuw zal worden overschreden ? 
Op die manier zou de Opvolgings-
commissie voor de zoveelste maal 
geen basis hebben om een advies uit 
te brengen over PVC, wat er uitein-
delijk zal toe leiden PVC toch te be-
lasten volgens de bepalingen van de 
wet. 

Minister N. De Batselier: Uit de stu-
die in haar huidige vorm kan men 
niet concluderen welk van de drie 
produkten het meest milieuvriende-
lijk is. Eerst moet worden uitge-
maakt of de meeste aandacht zal 
worden besteed aan het broeikasef-
fect, aan de verzuring of aan de 
grondstoffen. 

Deze studie geeft ons wel een be-
paald inzicht en leert ons ook flat op 
een bepaald vlak PVC beter scoort 
dan glas of PET en omgekeerd, 
steeds vanuit gezien vanuit milieu-
oogpunt. De eindbeslissing zal ech-
ter afhangen van het element waar-
aan het meest belang wordt gehecht 
— broeikaseffect, grondstoffen of fo-
tochemische gasvorming — zodat 
men telkens tot een andere conclusie 
zal komen. 

De heer L. Pierco : Mijnheer de mi-
nister, wanneer zal het peer-review-
systeem worden beëindigd ? 

Minister L. De Batselier : Samen 
met de wetenschappers hebben wij 
afgesproken dat in geval van proble-
men aangaande de peer-review, wij 
de studie zullen bezorgen aan de Op-
volgingscommissie met een omschrij-
ving van de beperkingen van de stu-
die. 

Vooral de wetenschappers vrezen er-
voor dat de studie zou worden ge- 

bruikt op een niet-wetenschappelijke 
wijze. Ik bedoel hiermee dat sommi-
gen de conclusies zouden lezen, 
maar niet de hypothesen die erbij 
horen. 

Men haalt eruit wat het best in zijn 
analyse past. Daarvoor zijn wij bang. 

Als het geheel is afgerond, zal het 
snel gaan, als het kan nog vóór het 
reces. Dat zou de normale timing 
moeten zijn voor de peer-review. Als 
dat niet kan, dan zullen we op een 
andere manier de Opvolgingscom-
missie moeten inschakelen. Het is 
zeker niet de bedoeling de opvol-
gingscommissie te negeren, hoewel 
dit rechtstreeks niets met de Opvol-
gingscommissie te maken heeft. Ik 
kan echter aannemen dat de Opvol-
gingscommissie graag in het bezit 
zou zijn van deze studie. Op dat 
ogenblik zullen wij deze studie over-
handigen met de randbemerkingen, 
zoals ik ze hier vandaag heb gefor-
muleerd. 

De heer L. Pierco : De Opvolgings-
commissie wacht inderdaad op die 
studie. Bovendien zit de industrie er 
ook op te wachten. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : De industriële middens kennen 
de inhoud van die studie. Laat ons 
eerlijk zijn. De leden van de Klank-
bordcommissie zijn in het bezit van 
die studie. 

De heer L. Pierco : Zij beschikken 
over de conclusies. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : De industrie moet de nodige 
discretie in acht nemen. Zij beschikt 
echter over de studie en kent perfect 
de conclusies. 

De heer L. Pierco : Conclusies die 
via de peer-review de norm moeten 
worden. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : Er zijn twee verschillen. De 
peer-review is de bevestiging van 
iets. Wat doet men met een peer-re-
view ? Het betekent dat een vijftal 
internationale autoriteiten en institu- 

ten bevestigen dat de gebruikte me-
thode exact is. Als dat het geval is 
dan zijn de conclusies ook juist. In 
een tweede fase worden daaraan een 
aantal beleidsconclusies vastgekop-
peld. Indien de studie exact is, dan 
evalueren we en maken we in een la-
tere fase zo nodig een verbeterings-
analyse. Dit laatste is niet de taak 
van de experten. Het is de eerste 
maal dat de wetenschappers een der-
gelijke oefening maken. Trouwens, 
op internationaal vlak zijn wij zelfs 
de eersten om een dergelijke studie 
op te zetten. Deze conclusies hebben 
echter een weerslag op duizenden 
arbeidsplaatsen. 

De heer L. Pierco : Mijnheer de mi-
nister, als ik zeg dat de industrie zit 
te wachten, dan is het niet op de con-
clusies als dusdanig, maar wel op de 
beslissingen die daaruit zullen voort-
vloeien. De industrie zal zich daar-
aan moeten aanpassen. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : Ik geef er de voorkeur aan een 
paar maanden langer te werken dan 
nu te beslissen, met het risico mor-
gen van een internationaal instituut 
te moeten vernemen dat de conclu-
sies op bepaalde punten niet juist 
zijn. 

De heer L. Pierco : Ik kan daarmee 
akkoord gaan op voorwaarde dat de 
studie tegen einde december klaar is. 
Indien dit niet het geval is, dan loopt 
u het risico in een situatie terecht te 
komen waarin een beslissing moét 
worden genomen. Dit staat in de 
wet. Men kan de wet natuurlijk aan-
passen. Dat is altijd mogelijk. 

Veronderstel dat de wet niet wordt 
aangepast, dan moet de studie klaar 
zijn en moet de industrie de nodige 
schikkingen kunnen nemen. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : Eigenlijk zijn dat twee verschil-
lende zaken. Had ik voor deze studie 
geen opdracht gegeven, dan was ze 
er niet. 

De heer L. Pierco : Dan hadden an-
deren het moeten doen. 
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Minister vice-president N. De Batse-
lier : Ik kan niet weten of zij dat ooit 
zouden gedaan hebben. 

De heer L. Pierco : Dat is iets an-
ders. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : Was die studieopdracht jaren 
later gegeven, dan was ze er nu nog 
niet. Als ik deze studieopdracht niet 
had gegeven op een ogenblik dat er 
nog geen sprake was van ecotaksen, 
dan had men niet over deze studie 
beschikt en had men ook een beslis-
sing moeten nemen inzake de eco-
taksen. 

Aangezien ik het idee had om deze 
studie te laten maken, wil men er wel 
rekening mee houden bij de besluit-
vorming. Ik wil dat ook. Inderdaad, 
het is niet omdat ik het initiatief tot 
deze studie heb genomen dat ik ze 
alleen voor mijn beleid wil aanwen-
den. Het is interessant dat ook ande-
re niveaus deze studie kunnen ge-
bruiken. Ik heb er geen moeite mee 
om ze ook aan andere beleidsni-
veaus te bezorgen. Ik wil alleen ze-
kerheid over de exactheid van de 
studie omdat de aanpak ervan revo-
lutionnair is. Het is de eerste keer 
dat we een dergelijke studie maken, 
ook in internationaal verband. Daar-
om wil ik zekerheid. Dat is niet al-
leen mijn zorg, maar vooral die van 
de wetenschappers die ze hebben 
uitgevoerd, want hun reputatie staat 
of valt ermee, de mijne niet. Ik moet 
mij beperken tot de conclusies van 
de wetenschappers. Mijn reputatie 
staat niet op het spel. 

De heer L. Pierco : Hebt u er een 
idee van welke landen of instituten 
zullen worden geraadpleegd ? 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : OVAM houdt zich daarmee 
bezig. 

— Het incident wordt gesloten om 
14.37 uur 

Interpellatie van de heer H. Brouns 
tot de heer N. De Batselier, minister 
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting over de rol van 
de gemeenten in het milieubeleid 

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Brouns tot de 
heer De Batselier, minister vice-pre-
sident van de Vlaamse regering, 
Vlaamse minister van Leefmilieu en 
Huisvesting over de rol van de ge-
meenten in het milieubeleid. 

De heer Brouns heeft het woord. 

De heer H. Brouns : Mijnheer de 
voorzitter, mijnheer de minister, ge-
achte collega's, ik neem aan dat de 
minister ook in zijn dagelijkse activi-
teiten ervaart dat 9 oktober 1994 — 
een volgende verkiezingsdatum — 
nadert. Ik denk dat heel wat plaatse-
lijke besturen thans bezig zijn met 
zich op deze verkiezingen voor te be-
reiden, onder meer door het opstel-
len van beleidsnota's. Een van de be-
langrijke onderdelen ervan zullen 
ongetwijfeld het leefmilieu en het 
natuurbehoud zijn. 

Ik meen dat het belangrijk is van de 
minister te vernemen welke toekom-
stige rol hij in dit beleidsdomein aan 
de gemeenten toemeet, vooral in uit-
voering van het convenant en de 
specifieke werking van de milieu-ad-
viesraden. Het antwoord van de mi-
nister zou voor de plaatselijke bestu-
ren veel duidelijkheid kunnen bren-
gen. Door het MINA-plan van 14 fe-
bruari 1990 werd de rol van de ge-
meenten in het milieubeleid her-
dacht en opgewaardeerd. Het belang 
van de eerstelijnsmilieuzorg wordt 
vandaag algemeen onderkend. 

De beleidsbrief van de minister van 
20 oktober 1992 bevatte onder het 
hoofdstuk Instrumenten, een uitge-
schreven luik over het gemeentelijk 
milieubeleid. In de beleidsnota van 
oktober 1993 lezen wij en ik citeer : 
"Ter voorbereiding van het protocol 
dat de Vlaamse regering wenst te 
sluiten om duidelijkheid te scheppen 
over de taken van de gemeenten, de 

provincies en het gewest inzake leef-
milieu, werd in overleg met de pro-
vincies en de Vlaamse Vereniging 
van Steden en Gemeenten een voor-
stel van protocol uitgewerkt dat kor-
telings aan de Vlaamse regering zal 
worden voorgelegd". 

Van belang daarin is dat wordt ge-
zegd dat het nodig is om duidelijk-
heid te scheppen en dat dit ook kor-
telings zal gebeuren. Ik vraag dan 
ook zeer concreet hoever het met dit 
protocol staat ? Bestaat er reeds een 
tekst en werd die al op het niveau 
van de Vlaamse regering besproken ? 
Wat is de reden voor deze vertra-
ging ? Indien er nog geen tekst zou 
bestaan, dan betreur ik dat. Ik denk 
dat het een goede zaak is een derge-
lijk protocol ten behoeve van de ge-
meentebesturen uit te werken. Daar-
mee zouden zij meer houvast en dui-
delijkheid krijgen over hun specifie-
ke taak bij de uitvoering van het 
leefmilieubeleid. 

Sedert een aantal jaren, en dit be-
perkt zich niet tot de huidige regeer-
periode, klagen de plaatselijke be-
sturen over de snel evoluerende mi-
lieuregelgeving. Zij vragen om meer 
tijd, verzoeken om snellere doorstro-
ming van informatie en begeleiding 
bij al deze nieuwe taken. Het is dus 
een uitgelezen moment om duide-
lijkheid te brengen en een houvast te 
bieden. 

De gemeenten vrezen dat ze, nog 
meer dan voorheen, zullen moeten 
ondergaan wat op het gewestelijk ni-
veau wordt gedecreteerd. Andere 
vrezen voor een nieuwe verzwaring 
van de structuren door het uitbrei-
den van de bevoegdheden van de 
provincies ten nadele van de ge-
meentebesturen. Deze besturen zijn 
nochtans, op het vlak van de signaal-
functie van milieuproblemen, de uit-
gelezen partners. De vraag is of ze in 
die belangrijke functie worden er-
kend. Mogen ze bij de evaluaties een 
woord meespreken ? Ik denk onder 
meer aan de evaluatie van het afval-
beleid. 
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Brouns 

Tijdens de vorige bestuursperiode 
werd een belangrijk initiatief geno-
men om klaarheid te scheppen in de 
rol van de gemeenten inzake milieu 
en natuurbehoud. De redenering 
was eenvoudig. Voor nieuwe, klaar 
omschreven opdrachten komen er 
extra-middelen. Dat is een redene-
ring die de gemeenten natuurlijk 
graag horen. 

De bijzondere formule van dit con-
venant had ook alles te maken met 
het beginsel van de gemeentelijke 
autonomie. In de vorm van een over-
eenkomst kon men hieraan een op-
lossing bieden. 

Het gemeentelijk milieuconvenant 
omschrijft op een duidelijke manier 
de taken en voorziet belangrijke fi-
nanciële middelen. Ik zal niet in de-
tail treden omdat een aantal elemen-
ten ervan terug te vinden zijn in de 
beleidsbrief. Het milieuconvenant is 
reeds een tijdje in werking. Over-
weegt u een bijsturing ? Wat zal er in 
de toekomst met het milieuconve-
nant gebeuren ? 

Het milieuconvenant, meer bepaald 
artikel 5, heeft een positieve invloed 
gehad op de Milieuadviesraden die 
in een stroomversnelling terecht ge-
komen zijn. De MINA-raad heeft 
onlangs een onderzoek naar de wer-
king van de gemeentelijke milieuad-
viesraden laten uitvoeren door het 
HIVA. De BBL heeft eveneens een 
enquête gehouden. De MINA-raad 
heeft een aantal voorlopige besluiten 
opgesteld. 

Uit het onderzoek van het HIVA 
blijkt dat omzeggens alle gemeenten 
een Milieuadviesraad hebben geïn-
stalleerd. Het zijn meestal recent op-
gerichte instellingen. Dit bewijst 
eens te meer dat het milieuconve-
nant, dat de gemeenten aanspoort 
milieuraden op te richten, een posi-
tieve invloed gehad heeft. De samen-
stelling van de milieuraden is vrij 
constant en verbonden aan de groot-
te en de aard van de gemeenten. 
Grote gemeenten beschikken over 

een uitgebreide milieuraad met een 
goede vertegenwoordiging van mi-
lieu- en natuurverenigingen, een 
kleinere bezetting van de sociale en 
culturele organisaties en meer leden 
te persoonlijken titel. De milieura-
den van gemeenten met een zware 
milieuproblematiek ten gevolge van 
belangrijke industriële activiteiten, 
zijn grotendeels samengesteld uit af-
gevaardigden van milieu- en natuur-
verenigingen ; de vertegenwoordi-
ging van landbouworganisaties is be-
perkt .  De meest  behandelde 
thema's zijn die opgelegd door het 
milieuconvenant, met name advies 
over de gemeentelijke beleidsnota, 
het natuurontwikkelingsplan en de 
sensibiliseringsproblematiek. Het is 
opmerkelijk dat een vierde van de 
adviesraden slechts gevraagd wordt 
advies uit te brengen nadat het be-
voegde bestuur reeds een beslissing 
genomen heeft. Men krijgt geen een-
duidig antwoord op de vraag of de 
besturen al dan niet rekening hou-
den met de uitgebrachte adviezen. 

De knelpunten situeren zich op het 
vlak van de samenstelling, de be-
voegdheden en de rol van de raden 
inzake de vergunningverlening. Ik 
wil wat dieper ingaan op de advies-
verlening voor vergunningen. Meer 
en meer gemeentelijke milieuadvies-
raden krijgen vergunningsdossiers 
voor advies voorgelegd zonder dat 
daarvoor de vereiste rechtsgrond be-
staat. Bovendien zijn bepaalde mi-
lieuvergunningen vrij technisch. Een 
volwaardig advies kan pas meetellen 
op voorwaarde dat het voldoende 
onderbouwd is. 

Mijnheer de minister, ik weet dat u 
op de hoogte bent van deze proble-
matiek. Uw omzendbrief van 3 
maart 1993 aan de gemeentebestu-
ren heeft trouwens meer duidelijk-
heid gebracht over de samenstelling 
en de structuur van de milieuadvies-
raden. Uit het door mij geciteerde 
uitgevoerde onderzoek blijkt dat de 
praktijk dikwijls verschilt van het 
vooropgestelde doel. Een aantal as-
pecten uit het milieuconvenant, 
meer in het bijzonder de milieuad- 

viesraden, is aan verduidelijking toe. 
Is een convenant daartoe wel het ge-
schikte middel ? Ik ben voorstander 
van een decretaal initiatief zodat de 
milieuadviesraden gestroomlijnd 
worden. De kans bestaat dat het de-
cretaal initiatief de werking van som-
mige bestaande, goed functioneren-
de adviesraden een beetje verstoort. 
Voordeel is dan weer dat men de ge-
meenten iets nieuws aanbiedt. De sa-
menstelling van de raden moet, 
mijns inziens, evenwichtig zijn. Dit 
betekent dat alle betrokkenen er 
zich moeten kunnen in terugvinden, 
ook de politici. Net zoals bij het de-
creet betreffende de cultuurraden 
moet de opdracht van de milieuad-
viesraad duidelijk omlijnd zijn. 

Mijnheer de minister, ik wil een aan-
tal concrete vragen stellen. 

Welke rol kan de gemeente in de 
toekomst vervullen in het milieube-
leid ? 

Werd er reeds een protocol opge-
steld ? 

Werd de uitvoering van het milieu-
convenant door de plaatselijke be-
sturen reeds geëvalueerd ? 

Op welke manier kan verholpen 
worden aan de vastgestelde tekort-
komingen inzake de werking van de 
gemeentelijke adviesraden ? Op 
welke manier kunnen zij evenwichtig 
samengesteld worden ? Beschikken 
zij over voldoende deskundigheid 
om advies uit te brengen over inge-
wikkelde dossiers ? 

De voorzitter : Minister vice-presi-
dent De Batselier heeft het woord. 

Minister vice-president N. De Batse-
lier : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga's het protocol betreffende het 
raamakkoord inzake de verdeling 
van de milieubevoegdheden is enkel 
van toepassing op de provincies, niet 
op de gemeenten. Dit was oorspron-
kelijk wel de bedoeling. De Vereni-
ging van Vlaamse Steden en Ge-
meenten (VVSG) heeft geoordeeld 
dat het beter was de gemeenten niet 
te betrekken bij deze problematiek. 
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De Batselier 
Na overleg met de gemeenten heeft 
de VVSG verklaard geen vragende 
partij te zijn voor een dergelijk 
raamakkoord. 

Het milieuconvenant kost het 
Vlaamse Gewest een slordige 5 mil-
jard frank. Bij het opstellen van de 
begroting van 1995, meer in het bij-
zonder met betrekking tot het 
MINA-fonds, zal dit problemen op-
leveren. Het MINA-fonds is nooit 
van plan geweest dit soort uitgaven 
in te schrijven. De tijd is echter aan-
gebroken dat de uitgaven niet langer 
verhoogd kunnen worden en men 
eerder bijkomende inkomsten moet 
zoeken. 

Inzake het gemeentelijk milieubeleid 
kunnen gemeenten, indien zij dat 
wensen — ik ben immers voorstan-
der van een grote gemeentelijke au-
tonomie — aangesloten worden op 
de provinciale of de gewestelijke mi-
lieu-databank. Als de gemeenten de 
gegevens over hun vergunningbeleid 
in de databank invoeren, kunnen zij 
een beroep doen op alle beschikbare 
vergunningsgegevens over bedrijven 
van de provincie of het gewest. Op 
die manier kan men gemakkelijker 
handhavingsbesluiten opstellen. Dit 
komt niet alleen het gewest of de 
provincie ten goede maar ook de ge-
meente en het milieu. 

Het milieuconvenant voorziet een 
gemeentelijk natuurontwikkelings-
plan (GNOP). De regering heeft de 
inhoud ervan bepaald. Het is een be-
langrijke pijler voor de verdere ont-
wikkeling van het natuurbeleid. De 
gemeente kan dank zij het GNOP 
een zeer waardevolle rol spelen in 
het natuurbeleid. De gemeenten 
moeten de gegevens met betrekking 
tot leefmilieu en natuur inventarise-
ren . Dit is een vorm van "state of 
the union". 

U weet dat vorige week de eerste 
"state of the union", die tweejaar-
lijks zal gehouden worden, inzake 
leefmilieu en natuur in Vlaanderen 
bekend gemaakt werd. De regering 

zal deze gegevens uitdiepen. De 
"state of the union" wordt ook inge-
schreven in de planningsgedachte. 
Aan het rapport hebben ongeveer 
200 professoren hun medewerking 
verleend. Hoewel het huidig resul-
taat bijzonder fraai is, mag men niet 
bij de pakken blijven zitten. Het on-
derzoek zal om de twee jaar her-
haald moeten worden. Gegevens van 
de gemeenten zijn daarbij onont-
beerlijk. 

Er is dus een wisselwerking van ge-
gevens tussen gewesten en gemeen-
ten, over de provincies heen. 

Het ontwerp van raamakkoord 
waarnaar u verwees, aangaande de 
verdeling van de milieubevoegdhe-
den tussen het Vlaamse Gewest en 
de provincies, werd besproken tij-
dens de provinciale overlegvergade-
ring van 3 juni 1994 en bevindt zich 
thans in de eindfase. Het ontwerp 
werd voor de laatste maal toegezon-
den voor advies aan de verschillende 
betrokken instanties van het Vlaam-
se Gewest en de provincies. Na de 
laatste aanpassing, zal ik de tekst 
voorleggen aan de Vlaamse regering. 

De uitvoering van het milieuconve-
nant door de plaatselijke besturen 
had een positieve invloed op het mi-
lieubeleid. Na het sluiten van deze 
convenant werden in de meeste ge-
meenten autonome of intergemeen-
telijke milieudiensten opgericht en 
milieu-ambtenaren aangesteld. De 
oprichting van milieuadviesraden 
heeft de bevolking ook dichter bij 
het milieubeleid gebracht. Voor de 
uitvoering van de verschillende 
taken opgenomen in het gemeente-
lijke convenant, worden de gemeen-
telijke milieu-ambtenaren bijgestaan 
door provinciale ambtenaren. Dat is 
trouwens de bestaansreden van het 
provinciale convenant. Sommige ge-
meenten waren immers financieel 
niet in staat deze taken autonoom te 
vervullen. Ter zake werd dus duide-
lijk geopteerd voor coördinatie, ook 
om ons toe te laten een vergelijking 
te maken. Dat betekent dat zo'n 
GNOP bijvoorbeeld niet door elke 
gemeente op een eigen manier moet 

worden opgesteld. Wij hebben dat 
op provinciaal vlak gecoördineerd 
opdat alles nadien volgens hetzelfde 
stramien in het globaal plan zou 
kunnen worden geïntegreerd. Van-
daar de belangrijke rol van de pro-
vinciale coördinatoren, van de Ver-
eniging voor Vlaamse Steden en Ge-
meenten en van de verschillende be-
sturen en maatschappijen behorend 
tot het Vlaamse Gewest, onder de 
leiding van de directeur-generaal van 
Aminal. Op de interprovinciale 
overlegvergaderingen werden coör-
dinatie, uitvoering en stand van 
zaken van het convenant besproken. 

293 Gemeenten van de 308 hebben 
een milieuconvenant gesloten. Daar-
naast hebben iets meer dan 280 ge-
meenten een bijzondere overeen-
komst aangegaan met OVAM. Deze 
bijzondere overeenkomst houdt na-
dere bepalingen in omtrent de uit-
voering van het milieuconvenant in-
zake afvalstoffen. 

Artikel 12 van het milieuconvenant 
bepaalt de betoelaging voor het inza-
melen van klein gevaarlijk afval — 
KGA. Thans zamelen 307 van de 308 
gemeenten het KGA selectief in. De 
bepalingen werden dus duidelijk ge-
respecteerd, wat belangrijk is. 

Artikel 13 voorziet in een jaarlijkse 
betoelaging voor de exploitatie van 
een containerpark dat vóór 1 janu-
ari 1995 moet worden aangelegd. 206 
Gemeenten voldoen op dat vlak 
reeds aan de gestelde eisen. 

Artikel 14 van het milieuconvenant 
voorziet in een financiële steun voor 
de gescheiden inzameling, hetzij van 
droge recycleerbare materialen, het-
zij van composteerbaar afval — 
GFT. Deze gescheiden inzameling 
moet worden verwezenlijkt vóór 31 
december 1995. Vandaag zijn er 
reeds 79 gemeenten die de droge of 
natte fractie gescheiden en huis aan 
huis ophalen. 

Van de 293 gemeenten die een con-
venant hebben gesloten, hebben op 
dit ogenblik al 281 een gemeentelij-
ke milieu- of natuuradviesraad geïn- 
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stalleerd. 263 Gemeenten hebben 
een milieu-ambtenaar in dienst of 
zijn aangesloten bij een intercommu-
nale milieudienst. 

Bovendien stellen wij vast dat de in-
ventarisering van de lozing en van de 
grondwaterwinningen met rasse 
schreden vooruitgaat. U mag niet 
vergeten dat wij tot voor kort niet 
eens wisten wie grondwater op-
pompte. 

Wij beschikken over steeds meer ge-
gevens, maar soms geeft dat indruk 
dat wij erop achteruitgaan wat de 
toestand van het leefmilieu betreft. 
Dat is natuurlijk niet zo ; het enige 
verschil is dat wij vroeger hiervan 
geen kennis hadden. Ons meetin-
strumentarium wordt steeds gecorri-
geerd en bijgewerkt ; op dat vlak 
stellen wij merkelijke verbeteringen 
vast. Wat de gemeentelijke natuur-
ontwikkelingsplannen betreft, bevin-
den de meeste gemeenten zich in de 
eerste uitvoeringsfase, namelijk de 
aanduiding van de auteur van het fa-
meuze GNOP en de inventaris van 
de knelpunten. Reeds 155 gemeen-
ten hebben de auteur reeds aange-
duid. 

Het al dan niet goed functioneren 
van de gemeentelijke milieu- en na-
tuuradviesraden hangt af van heel 
wat factoren en verschilt uiteraard 
van gemeente tot gemeente. Volgens 
artikel 117 behoren de opdracht en 
de samenstelling van deze raden tot 
de autonomie van de gemeenten. De 
enige verplichte opdrachten van die 
raden zijn het verstrekken van advie-
zen aangaande de jaarlijkse milieu- 

beleidsnota en advies betreffende 
het gemeentelijk natuurontwikke-
lingsplan. 

U hebt naar de samenstelling verwe-
zen. Op 3 maart 1994 heb ik mijn in-
tenties verduidelijkt. Zij zijn gedeel-
telijk gebaseerd op evaluaties die ik, 
net zoals u, heb gelezen. 

Er zijn ter zake twee evaluaties : een 
evaluatie is gemaakt in opdracht van 
de administratie Aminal en een 
tweede in opdracht van de MINA-
raad. Deze evaluaties zijn beëindigd. 
De conclusies en aanbevelingen van 
de studie, uitgevoerd in opdracht 
van Aminal, werden op de interpro-
vinciale overlegvergadering van 27 
juni 1994 besproken. De resultaten 
van die bespreking zullen mij wor-
den bezorgd. Bij de MINA-raad 
wordt de evaluatie besproken in de 
werkgroep Gemeentelijk Milieube-
leid van deze raad. 

We zullen dus eerst deze adviezen 
afwachten. Indien het onder mijn be-
voegdheid valt om wijzigingen aan te 
brengen, dan zal ik dat doen. Er 
staan nog zoveel decreten op stapel 
voor het milieubeleid. Ik heb nog 
een hele waslijst van zaken die ik 
met mijn kabinet tegen het einde van 
het volgende jaar wens te realiseren. 
Ik ben zelf van de omvang van die 
lijst geschrokken. Ik denk niet dat 
het geoorloofd zou zijn om aan mijn 
kabinet te vragen om het tempo nog 
te verhogen. Menselijk gezien kan 
dat niet meer. Het zou niet goed zijn 
overhaast slecht werk te leveren. Ik 
zal mij dus beperken tot de wijzigin-
gen die ik in de decreten en de be-
sluiten wens aan te brengen, die ik 
trouwens heb aangekondigd. Ik kan 

er echter geen nieuwe zaken aan toe-
voegen. Dit dient in het kader van 
een evaluatie te gebeuren. Moet er 
desgevallend toch worden bijge-
stuurd, dan hoeft dat nog niet via 
een decreet te gebeuren. 

De voorzitter : De heer Brouns heeft 
het woord. 

De heer H. Brouns : Mijnheer de 
voorzitter, ik dank de minister voor 
zijn omstandig antwoord. 

Samen met u moet ik besluiten dat 
de milieuconvenant heel wat op gang 
heeft gebracht, zeker als wij de cij-
fers horen van de respectievelijke 
gemeenten die zich reeds daadwer-
kelijk hebben ingeschreven en de 
convenant uitvoeren. Dit illustreert 
de grote bekommernis van al die ge-
meenten over de voortzetting van dit 
werk. Ik verneem dat het de intentie 
is van de minister om dit effectief te 
doen. De kostprijs voor de uitvoe-
ring ligt trouwens hoger dan de sub-
sidies die de gemeenten daarvoor 
ontvangen. Het brengt bepaalde en-
gagementen met zich, creëert ver-
wachtingen, ook ten aanzien van hen 
die voor de begeleiding instaan. 

Het is belangrijk dat we aan de ge-
meentebesturen een signaal kunnen 
geven en dat ze ook in een volgende 
legislatuur kunnen voortwerken aan 
datgene waarmee ze nu bezig zijn. 

— Het incident wordt gesloten  om 
15.03 uur 
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